
   

MOTIE   Toekomstbestendige inzamellocaties luier- en incontinentiemateriaal

Naam gemeenteraadsfractie CDA
Datum raadsvergadering 20 april 2023
Volgnummer M2
□  Behoort bij agendapunt nr. 7.1 Gescheiden inzamelen van luier- en 

incontinentiemateriaal
Onderwerp Toekomstbestendige inzamellocaties luier en 

incontinentiemateriaal

Ondergetekende(n) dient/dienen de volgende motie in:

De raad van de gemeente Culemborg in vergadering bijeen op 20 april 2023

Constaterende dat:
- luiers en incontinentiemateriaal op dit moment een aanzienlijk deel van het huishoudelijk en 
bedrijfsmatig restafval vormen,
- het ontbreken van gratis inzamelmogelijkheden voor luiers op dit moment in de praktijk voor vervuiling 
van waardevolle grondstofstromen zoals kleding en GFT zorgt, 
- wanneer inwoners de mogelijkheid krijgen om op een gemakkelijke wijze hun luier- en 
incontinentiemateriaal gescheiden aan te bieden er dus aanzienlijk kan worden bespaard op het restafval,
- er voor contact en toelichting met de uitvoering rond gescheiden afvalstromen begeleiden er recent 
afvalcoaches zijn aangesteld.

Overwegende dat:
- de praktijk leert dat de dichtheid en positionering van de inzamellocaties een effect hebben op het 
daadwerkelijke gebruik van deze inzamelpunten (bijvoorbeeld in nabijheid van verzorgingscentra),
- dat de locatie van deze inzamelpunten voor ouderen en zorgbehoevenden qua bereikbaarheid en 
nabijheid zorgvuldig gekozen moeten worden,
- het wenselijk is te kijken hoe ook de zakelijke markt in de ontwikkeling van scheiding luiers- 
incontinentiemateriaal kan worden meegenomen,
- communicatie in het proces van gescheiden afvalstromen essentieel is om inwoners in de dagelijkse 
praktijk daar in mee te nemen om zo een bijdrage te leveren voor volume op de gescheiden afvalstromen. 



Roept het college op:
In overleg met de AVRI als uitvoerende organisatie,

1. te bekijken of het vanuit kosteneffectiviteit mogelijk is om de genoemde acht inzamelpunten (nu 
in plaats van later) uit te breiden,

2. de exacte posities voor plaatsing van ondergrondse inzamelcontainers af te stemmen met 
kinderopvangorganisaties, zorginstellingen en de Adviesraad Sociaal Domein Inclusief ivm 
gewenste nabijheid en bereikbaarheid van de inzamelpunten,

3. te bekijken of er ook bij de zakelijke markt (kinderdagverblijven en zorginstellingen) bereidheid is 
om in deze ontwikkeling te participeren,

4. in de uitvoering in te zetten op een doelgroep gerichte communicatie (o.a. door inzet 
afvalcoaches), zodat inwoners goed geïnformeerd zijn om op hun kosten voor het restafval te 
kunnen besparen.

En de raad hierover te informeren voor het einde van 2023.

en gaat over tot de orde van de dag.

Toelichting: 
Nodig is dat wij de inzameling en recycling van luiers en incontinentiemateriaal een impuls geven. 
Indieners realiseren zich dat wij daarbij maar één keer de kans krijgen dit goed te doen. 

Middels deze motie willen indieners het college vragen uitvoering te geven aan het advies van de 
Adviesraad Sociaal Domein Inclusief waar het gaat om te zorgen voor een plaatsing van voldoende 
ondergrondse inzamelcontainers in de nabijheid van ouderen. 

Met kosteneffectiviteit wordt bedoeld zo veel als mogelijk binnen het voorgespiegelde budget te 
realiseren en daarbij ook te kijken naar kosten op termijn. Als het nu goedkoper is om in vier extra 
ondergrondse inzamelpunten te investeren moeten wij dat niet nalaten. Wij denken nml. dat het nu 
kostentechnisch goedkoper is dan een uitbreiding over enkele jaren. Indieners verwachten dat een 
stapsgewijze uitvoering zorgt voor hogere uitvoeringskosten. Daar hebben onze inwoners geen baat bij.

De ervaring leert daarbij dat een doelgroepgerichte locatiekeuze kan helpen om de bereikbaarheid van de 
inzamelpunten te garanderen (bijvoorbeeld goed bereikbaar voor ouderen). Om die reden wensen 
indieners dat stakeholders worden meegenomen in de keuze van de inzamellocaties.

Indieners kijken bij de inzameling van luiers verder dan alleen de inzameling bij huishoudens. Het zou ook 
graag zien dat er voor de zakelijke markt, denk dan aan kinderdagverblijven en zorginstellingen, voor 
eigen rekening naar alternatieve oplossingen voor gescheiden inzameling van luiers- en 
incontinentiemateriaal wordt gezocht.

Tot slot vragen indieners aandacht voor tijdige en volledige communicatie vanaf het moment dat de 
locaties beschikbaar komen. Daar waar inwoners knelpunten aandragen wordt er verbinding gezocht om 
tot oplossingen te komen. Afvalcoaches kunnen daar een belangrijke rol in spelen.
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